

浙江音乐学院

乐队学院、民族乐队学院、歌剧学院、室内乐学院、合唱学院
招生简章

**Zhejiang Conservatory of Music Enrollment Guides
Orchestra Academy, Chinese Orchestra Academy, Opera
Academy, Chamber Music Academy, Choral Academy**

乐队学院招生简章

Enrollment Guide for Orchestra Academy

一、招生条件

I. Admission Requirements

报名参加“乐队学院”考试的人员，须符合下列条件：

Candidates for Orchestra Academy must satisfy the following conditions:

1、遵纪守法，品德良好。

Observe laws and relevant disciplines, with good morals.

2、身体健康状况符合国家和招生单位规定的体检要求。

Physical conditions to meet the requirements stipulated by the state and Zhejiang Conservatory of Music.

二、招生对象、招生计划

II. Potential Candidates and Enrollment Plans

1.招生对象范围：面向在校本科生（五年制大四及以上，四年制大三及以上）、研究生、高级访问学者、进修生、专业表演艺术团体演奏员；

Undergraduates (senior students or above for 5-year education; junior students or above for 4-year education), graduates, senior visiting scholars, visiting students and

instrumentalists from professional performing art group.

2.招生计划：2020 年计划招收 70 人。

The enrollment plan for the year 2020 is 70.

三、面试考核内容

III. Interview and Exam

1、考核时间：2020 年 9 月

Time: September 2020

2、考核地点：杭州市西湖区转塘街道浙音路 1 号浙江音乐学院

Place: Zhejiang Conservatory of Music, No. 1 Zheyin Road, Zhuantang Street, Xihu District, Hangzhou

3、考核内容

Content

●招考方向：所有乐器考生（除西洋打击乐外）

Exam Direction: for instrument students (except the western percussion)

1、自选作品两首：古典主义时期协奏曲第一乐章、浪漫主义时期协奏曲第一乐章各一首（不加华彩段）；

Voluntarily choose two pieces of music works: the first movement of a concerto in the classical period and the first movement of a concerto in the romantic period (excluding cadenza);

2、视奏

Sight-reading

●招考方向：西洋打击乐器

Exam Direction: western percussion

1、军鼓：自选练习曲或乐曲一首。

Snare drum: voluntarily choose one etude or a piece of music.

2、键盘类打击乐或定音鼓：自选乐曲一首。

Keyboard percussion and timpani: voluntarily choose a piece of music.

3、视奏

Sight-reading

四. 报名方式

IV. Application:

请于9月1日前填写报名表并发送至 ydxy@zjcm.edu.cn

Please fill in the application form and send it to ydxy@zjcm.edu.cn before September 1, 2020.

民族乐队学院招生简章

Enrollment Guide for Chinese Orchestra Academy

一、招生条件

I. Admission Requirements

报名参加“民族乐队学院”考试的人员，须符合下列条件：

Candidates for Chinese Orchestra Academy must satisfy the following conditions:

1、遵纪守法，品德良好。

Observe laws and relevant disciplines, with good morals.

2、身体健康状况符合国家和招生单位规定的体检要求。

Physical conditions to meet the requirements stipulated by the state and Zhejiang Conservatory of Music.

二、招生对象及招生计划

II. Potential Candidates and Enrollment Plans

1、招生对象范围：面向民族器乐表演专业在校本科生（四年制大三及以上）、研究生、高级访问学者、进修生、专业民族器乐表演艺术团体演奏员。

Undergraduates of Chinese music instruments (junior students or above for 4-year education), graduates, senior visiting scholars, visiting students and instrumentalists from professional performing art groups.

2、招生计划：2020年计划招收70人。

The enrollment plan for the year 2020 is 70.

三、面试考核内容

III. Interview and Exam

1、考核时间：2020年9月

Time: September 2020

2、考核地点：杭州市西湖区转塘街道浙音路 1 号浙江音乐学院

Place: Zhejiang Conservatory of Music, No. 1 Zheyin Road, Zhuantang Street, Xihu District, Hangzhou

3、考核内容

Content

1) 自选专业演奏乐曲两首：传统民族乐曲一首（含传统古典风格创作乐曲），限时 3 分钟；当代创作乐曲一首，重点技术快板部分，限时 4 分钟。

Voluntarily choose two pieces of professional music works: one piece of traditional folk music (including traditional classical style music), within the time limit of 3 minutes; one piece of contemporary music, with the focus on allegro section, within the time limit of 4 minutes.

2) 乐队片段演奏考核：乐曲《丝绸之路》（姜莹作曲）分谱。

Play music clips of a piece of band music: separate music score of the music Silk Road (composed by Jiang Ying).

3) 视奏考核：现场抽选试题，准备时间 1 分钟。

Sight-reading: choose examination questions on site and make preparations for 1 minute.

▲注：

Notes:

①所有考核内容演奏均不带伴奏；

All examinations are performed without accompaniment;

②自选曲目自行按限时删选演奏片段；

The chosen pieces should be cut as required by the time limit;

③如考生未能很好地掌握演奏时间，评委有权叫停；

If candidates do not manage the performance time well, judges have the right to stop them;

④学院招生网站免费提供乐队片段分谱下载。

The student enrollment website provides free downloads of the separate music scores of music clips.

四. 报名方式

IV. Application

请于 9 月 1 日前填写报名表并发送至 mzydxy@zjcm.edu.cn

Please fill in the application form and send it to mzydxy@zjcm.edu.cn before September 1, 2020.

歌剧学院招生简章

Enrollment Guide for Opera Academy

一、招生条件

I. Admission Requirements

报名参加“歌剧学院”考试的人员，须符合下列条件：

Candidates for Opera Academy must satisfy the following conditions:

1、遵纪守法，品德良好。

Observe laws and relevant disciplines, with good morals.

2、身体健康状况符合国家和招生单位规定的体检要求。

Physical conditions to meet the requirements stipulated by the state and Zhejiang Conservatory of Music.

二、招生对象、招生计划

II. Potential Candidates and Enrollment Plans

1、招生对象范围：面向在校本科生（五年制大四及以上；四年制大三及以上）、研究生、高级访问学者、进修生、专业表演艺术团体歌唱演员；

Undergraduates (senior students or above for 5-year education; junior students or above for 4-year education), graduates, senior visiting scholars, visiting students and singers from professional performing art group.

2、招生计划：2020年计划招收美声30人，民声25人；

The enrollment plan for the year 2020 as follows: 30 for bel canto singing and 25 students for folk style singing.

三、面试考核内容

III. Interview and Exam

1、考核时间：2020年9月

Time: September 2020

2、考核地点：杭州市西湖区转塘街道浙音路 1 号浙江音乐学院

Place: Zhejiang Conservatory of Music, No. 1 Zheyin Road, Zhuantang, Xihu District, Hangzhou

3、考核内容

Content:

●招考方向：美声

Exam Direction: bel canto singing

自选中外声乐作品三首：歌剧咏叹调二首（不同语种）、艺术歌曲一首。

Voluntarily choose three pieces of Chinese and foreign vocal music works: two opera arias (in different languages) and one art song.

●招考方向：民声

Exam Direction: folk style singing

自选中国声乐作品三首：须包含歌剧选曲、地方民歌、艺术歌曲。

Voluntarily choose three pieces of Chinese vocal music works: including a song from an opera, a local folk song and an art song.

▲注：

Notes:

①所有歌曲必须用原文演唱。

All pieces should be sung in the original language.

②咏叹调必须用原调演唱。

Arias should be sung in the original tone.

③不得演唱流行歌曲。

Pop songs are not allowed.

④钢琴伴奏自行准备。

Piano accompaniment is prepared by the students themselves.

四. 报名方式

IV. Application

请于 9 月 1 日前填写报名表并发送至 gjxy@zjcm.edu.cn

Please fill in the application form and send it to gjxy@zjcm.edu.cn before September

1, 2020.

室内乐学院招生简章

Enrollment Guide for Chamber Music Academy

一、招生条件

I. Admission Requirements

报名参加“室内乐学院”考试的人员，须符合下列条件：

Candidates for Chamber Music Academy must satisfy the following conditions:

1、遵纪守法，品德良好。

Observe laws and relevant disciplines, with good morals.

2、身体健康状况符合国家和招生单位规定的体检要求。

Physical conditions to meet the requirements stipulated by the state and Zhejiang Conservatory of Music.

二、招生对象、招生计划

II. Enrollment Targets and Enrollment Plans

1.招生对象范围：面向在校本科生（四年制大二及以上）、研究生、高级访问学者、进修生、专业表演艺术团体演奏员等。

Undergraduates of Chinese music instruments (second-year students or above for 4-year education), graduates, senior visiting scholars, visiting students and professionals from performing art groups.

2.招生计划：2020 年计划招收 20-22 人。

The enrollment plan for the year 2020 is 20-22.

三、面试考核内容

III. Interview and Exam

1、考核时间：2020 年 9 月

Time: September 2020

2、考核地点：杭州市西湖区转塘街道浙音路 1 号浙江音乐学院

Place: Zhejiang Conservatory of Music, No. 1 Zheyin Road, Zhuantang Street, Xihu

District, Hangzhou

3、考核内容

Content

●招考方向：弦乐（小提琴 3 名、中提琴 2 名、大提琴 2 名、低音提琴 1 名）

Exam Direction: string music (3 for violin, 2 for viola, 2 for violoncello and 1 for double bass)

自选作品三首：巴洛克时期、古典主义时期、浪漫主义时期作品各一首，其中必须包含一首奏鸣曲。作品总时长不少于 30 分钟。

Voluntarily choose three pieces of music works: respectively one piece from the Baroque period, the classical period and the romantic period (should include a sonata).

The total length of the performance should be not less than 30 minutes.

●招考方向：木管（长笛 1-2 名、单簧管 1-2 名、双簧管 1-2 名、巴松 1 名）

Exam Direction: woodwind (1-2 for flute, 1-2 for clarinet, 1-2 for oboe and 1 for bassoon)

自选作品三首：巴洛克时期、古典主义时期、浪漫主义时期作品各一首，其中必须包含一首奏鸣曲。作品总时长不少于 20 分钟。

Voluntarily choose 3 pieces of music works: respectively one piece from the Baroque period, the classical period and the romantic period (should include a sonata). The

total length of the performance should be not less than 20 minutes.

●招考方向：铜管（小号 1 名、圆号 1-2 名、长号 1 名、大号 1 名）

Exam Direction: brass instruments (1 for trumpet, 1-2 for horn, 1 for trombone and 1 for tuba)

自选作品三首：巴洛克时期、古典主义时期、浪漫主义时期作品各一首，其中必须包含一首奏鸣曲。作品总时长不少于 20 分钟。

Voluntarily choose 3 music works: respectively one piece from the Baroque period, the classical period and the romantic period (should include a sonata). The total length

of the played music work should be not less than 20 minutes.

●招考方向：钢琴（2-3 人）

Exam Direction: piano (2-3 students)

自选一首钢琴重奏作品（不限时期，钢琴与弦乐、管乐奏鸣曲，钢琴三重奏、四重奏或五重奏等）如为多乐章作品，选择快板乐章。或自选古典奏鸣曲中的一个快板乐章（如海顿、莫扎特、贝多芬、舒伯特）或除巴洛克时期、古典主义时期以外的乐曲一首。

Voluntarily choose a piano duet (piano and string music, wind music sonata, as well as piano trio, quartet or quintet at any period). For multi-movement pieces, please choose the allegro section. Students can also choose an allegro from a classical sonata (such as Haydn, Mozart, Beethoven and Schubert) or one piece from the periods excluding the Baroque period and the classical period.

▲注：

Notes:

①除奏鸣曲外，所有作品必须背谱演奏。

Recite-play all music works except sonatas.

②考试现场评委从考生曲目中抽取作品或片段进行考核。

Judges select works or clips from candidates' repertoire on site for review.

③钢琴伴奏请自行准备。

Piano accompaniment is prepared by the students themselves.

四. 报名方式

IV.Application:

请于9月1日前填写报名表并发送至 snyxy@zjcm.edu.cn

Please fill in the application form and send it to snyxy@zjcm.edu.cn before September 1, 2020.

合唱学院招生简章

Enrollment Guide for Choral Academy

一、招生条件

I. Admission Requirements

报名参加“合唱学院”考试的人员，须符合下列条件：

Candidates for Choral Academy must satisfy the following conditions:

1、遵纪守法，品德良好。

Observe laws and relevant disciplines, with good morals.

2、身体健康状况符合国家和招生单位规定的体检要求。

Physical conditions to meet the requirements stipulated by the state and Zhejiang Conservatory of Music.

二、招生对象、招生计划

II. Potential Candidates and Enrollment Plans

1、招生对象范围：面向在校本科生（五年制大四及以上；四年制大三及以上）、研究生、高级访问学者、进修生、专业表演艺术团体歌唱演员；

Undergraduates (senior students or above for 5-year education; junior students or above for 4-year education), graduates, senior visiting scholars, visiting students and singers from professional performing art group.

2、招生计划：2020 年计划招收 80 人。

The enrollment plan for the year 2020 is 80.

三、面试考核内容

III. Interview and Exam

1、考核时间：2020 年 9 月

Time: September 2020

2、考核地点：杭州市西湖区转塘街道浙音路 1 号浙江音乐学院

Place: Zhejiang Conservatory of Music, No. 1 Zheyin Road, Zhuantang Street, Xihu District, Hangzhou

3、考核内容

Content

●招考方向：合唱表演

Exam Direction: Chorus performance

演唱中外艺术歌曲作品一首 40%。单个和弦性质模唱听辨（三和弦及转位，大小七和弦、小小七和弦、减七和弦原转位）20%，节奏视唱 20%，旋律视唱 20%。

To sing one Chinese or foreign art song accounts for 40%. To listen to and identify imitated single chord singing (triad and inversion, major and minor seventh chord,

minor seventh chord, as well as root position and inversion of the diminished seventh chord), 20%, rhythm sight-singing, 20%, melody sight-singing, 20%.

▲注:

Notes:

所有歌曲必须用原文原调演唱。

All pieces should be sung in the original language and tone.

钢琴伴奏自行准备。

Piano accompaniment is prepared by the students themselves.

四. 报名方式

IV. Application

请于9月1日前填写报名表并发送至 hcxy@zjcm.edu.cn

Please fill in the application form and send it to hcxy@zjcm.edu.cn before September 1, 2020.